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Safe use of Valproic / Valproate (Depakine)                        
 (ديباكينفالبرويك / فالبروايت )  الأمن لدواء خدامالإست

               

Pharmacy Services Department –Reference: JHAH Health Encyclopedia and Product Information 
This content is for informational purposes and is not intended to be a substitute for the advice of a healthcare professional. It is important that you rely on the advice of a healthcare 

professional for your specific condition 

 .من المهم أن تعتمد على نصيحة طبيبك ومقدم الرعاية الصحية فيما يخص حالتك. هذا المحتوى هو لأغراض تثقيفية وهو ليس معد كبديل للنصيحة التي يقدمها الطبيب أو مقدم الرعاية الصحية

Classification: JHAH: Public 

يجب إجراء حمل اختباري للتأكد من أنك لستِ حاملاً قبل بدء تناول هذا العقار. تحدثي يحُظر تناول هذا العقار إذا كنت حاملاً. 

.قبل بدء تناول هذا العقار إلى طبيبك في هذا الأمر  

م وسيلة لمنع الحمل خلال تجنبي استخدام هذا العقار إذا كنتِ قادرة على الحمل، وإذا كنتِ لا تستخدمين وسيلة منع حمل فعالة لتجنب حدوث حمل. يجب عليكِ استخدا

 فترة تناول هذا العقار. 

 ما هي بعض الأشياء التي يلزمني معرفتها أو فعلها أثناء تناولي لهذا العقار؟

 السيارة أو القيام بمهام أو أنشطة أخرى تتطلب منك اليقظة أو وضوح الإبصار حتى ترى تأثير هذا العقار عليك. تجنب قيادة 

 .عليك إجراء فحوصات دم حسب تعليمات الطبيب. يرجى استشارة الطبيب 

  في المختبر بأنك تتناول هذا العقار.قد يؤثر هذا العقار على بعض التحاليل المختبرية. أخبر جميع مقدمي الرعاية الصحية لك والعاملين 

 دلي عما إذا قد تحتوي بعض العلامات التجارية لهذا العقار على زيت الفول السوووداني. إذا كنت تعاني من الحسوواسووية تجال الفول السوووداني، فاسووتشوور الصووي

 كانت العلامة التجارية التي تستخدمها من هذا العقار تحتوي على زيت الفول السوداني.

 صاب بنزيف بسهولة أكثر. كن حريصًا، وتجنب الإصابة. ينبغي استعمال فرشاة أسنان ناعمة وماكينة حلاقة كهربائية.قد ت 

 :عالية الخطورة انبيةاخبر طبيبك أو احصل على المساعدة الطبية على الفور إذا ظهرت لديك أي من العلامات أو الأعراض التالية والتي قد تكون مرتبطة بآثار ج

 شار البثور عليها أو تقشرها، ويصاحب ذلك حمّى أو بدون حمّى،  أعراض أو صفير عند التنفس، أو ضيق في لرد فعل تحسسي، مثل الطفح الجلدي،  أو احمرار البشرة أو تورمها أو انت

 .لوجه أو الشفتين أو اللسان أو الحلقالصدر أو الحلق، أو صعوبة في التنفس أو البلع أو الكلام، أو حدوث بحّة غير عادية، أو توّرم في الفم أو ا

 سعال، أو زيادة في البل شديد في الحلق، أو وجود ألم بالأذن أو الجيوب الأنفية، أو ال غم أو تغير لونه، أو ألم عند التبوّل، أو وجود قروح أعراض العدوى كالحمى، أو القشعريرة، أو التهاب 

 .بالفم، أو الإصابة بجرح لا يندمل

 ب أو نوبات صرع أو تعرق مستويات الأمونيا مثل عدم انتظام ضربات القلب أو التنفس غير الطبيعي أو الشعور بالارتباك أو شحوب الجلد أو بطء في سرعة ضربات القل أعراض ارتفاع

 .أو قيء أو رعشة

 تورم بالأذرع أو الأرجل.أو  ألم في الصدر 
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Do NOT take this medication if you are pregnant.  

You must have pregnancy tests that show you are NOT pregnant before starting this medication. 
Discuss with your doctor before starting this medication. 

Do not take this drug if you are able to get pregnant and are not using effective birth control to prevent pregnancy. 
You must use birth control while taking this drug.  

What are some things I need to know or do while I take this medication? 

 Avoid driving and doing other tasks or actions that call for you to be alert or have clear eyesight until you see 
how this drug affects you. 

 Have blood test checked as you have been told by the doctor.  

 This drug may affect certain lab tests. Tell all of your health care providers and lab workers that you take this 
drug. 

 Some brands of this drug have peanut oil in them. If you are allergic to peanuts, check with your pharmacist to 
see if your brand has peanut oil in it. 

 You may bleed more easily. Be careful and avoid injury. Use a soft toothbrush and an electric razor. 

Tell your doctor or get medical help right away if you have any of the following signs or symptoms that may be related very 
serious effects: 

 Signs of an allergic reaction, like rash; hives; itching; red, swollen, blistered, or peeling skin; wheezing; tightness in the chest or throat; trouble 
breathing, swallowing, or talking; unusual hoarseness; or swelling of the mouth, face, lips, tongue, or throat. 

 Signs of infection like fever, chills, very bad sore throat, ear or sinus pain, cough, more sputum or change in color of sputum, pain with passing 
urine, mouth sores, or wound that will not heal. 

 Signs of high ammonia levels like a heartbeat that does not feel normal, breathing that is not normal, feeling confused, pale skin, slow heartbeat, 
seizures, sweating, throwing up, or twitching. 

 Swelling in the arms or legs. 


